
Revista presei – LUNI, 23 SEPTEMBRIE 2024 – MIERCURI, 02 OCTOMBRIE 2024 – Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava 

 

Autor Titlul articolului Publicația Secțiunea/ 
Pagina 

Sinteza articolului 

Radu Lupașcu Peste 11.000 de 
studenți, de la 11 
facultăți ale USV, au 
pornit la drum în 
noul an universitar 

monitorulsv.ro 
30.09.24 

- Cadrele universitare și studenții Universității „Ștefan cel Mare” din 
Suceava (USV) au deschis luni oficial noul an universitar, în cadrul unei 
festivități care a avut loc în Aula Magna a instituției. Noul an universitar 
2024-2025 a fost deschis în prezența conducerii universității, a 
reprezentanților autorităților județene și locale, a cadrelor didactice și 
studenților de la cele 11 facultăți ale USV, care au reușit performanța de 
a înmatricula mai bine de 11.000 de studenți în noul sezon. 
După intonarea imnului Universității „Ștefan cel Mare”, cel care a luat 
cuvântul a fost rectorul USV, Mihai Dimian, care le-a urat bun venit celor 
4.823 de studenți proaspăt înmatriculați într-o formă sau alta de 
învățământ la USV și le-a mulțumit pentru alegerea făcută. „Trebuie să 
spun că suntem astăzi în fața unui nou început, având o nouă creștere de 
12% a numărului de studenți înscriși la licență, dublă față de anul 
precedent. Acest procent nu face decât să continue trendul ascendent din 
ultimii 8 ani, o creștere determinată în mare măsură de meritul colegilor 
mei, profesorii USV. O importanță deosebită reflectată în această 
creștere o reprezintă și dezvoltarea programului de Medicină Generală, 
după un efort susținut pe parcursul a mai bine de un deceniu. Un alt 
motiv al creșterii a fost reprezentat de programele de DUAL, după ce de-
a lungul timpului am avut cerințe din partea societății ca studenții să 
petreacă mai mult timp în mediul practic al agentului economic. Ne 
bucurăm să avem astăzi alături de noi peste 20 de parteneri, firme mari 
și mijlocii, care ne încurajează în acest demers. Avem astfel dezvoltate în 
USV un număr de 5 programe în forma de învățământ DUAL, din cele 18 
dezvoltate în întreaga țară. Faptul că reușim să fim dinamici din acest 
punct de vedere și reușim să atragem un număr cât mai mare de studenți 
în fiecare an reprezintă succesul acestei universități, în condițiile în care 
numărul de studenți din România rămâne aproximativ constant”, a spus 
prof. univ. dr. Mihai Dimian. 
Cei care au luat cuvântul în continuare au urat succes celei de a 62-a 
promoții USV care începe studiile academice în acest început de 
octombrie. 
· Deschiderea anului universitar pentru prima promoție la profilul 
Medicină s-a bucurat de mare interes 
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Ceremonia de deschidere a anului universitar pentru studenții 
programului de Medicină a marcat noi începuturi și a deschis noi 
drumuri spre un domeniu atât de important al societății. Despre 
experiența acumulată în acești ani și despre acest început de drum a 
vorbit decanul Facultății de Medicină și Științe Biologice, prof. univ. dr. 
Mihai Covașă: „Pentru studenți celebrăm astăzi debutul uneia dintre cele 
mai frumoase perioade din viața lor, o perioadă în care vor pune bazele 
unei cariere pe care și-o doresc. Cu toții împărtășiți aceleași speranțe și 
pasiuni pentru știință, pentru educație, pentru dorința de a deveni viitorii 
specialiști în domeniul sănătății și științelor biologice, de a contribui la 
bunul mers al comunității. Îi felicit pe toți cei 427 de studenți din anul 
întâi care s-au alăturat facultății noastre, marii familii pe care o constituie 
familia Facultății de Medicină și Științe Biologice. Anul acesta avem 
motive în plus de a ne bucura, după ce familia s-a lărgit cu încă un 
membru, programul de Medicină.” 
Povestea acestei familii de astăzi a început acum 13 ani, în anul 2011, 
când rectorul USV de atunci, Adrian Graur, a avut viziunea fondării 
acestei facultăți la USV. Atunci au demarat primele programe de sănătate 
la Suceava, avându-l în frunte pe decanul de astăzi, Mihai Covașă, care a 
pus pe picioare primele două programe de studiu, Nutriție și Dietetică și 
BalneoFizioKinetoterapie și Recuperare, programe care se dezvoltă 
constant și astăzi. Acestea au permis noi dezvoltări, însemnând Asistență 
Medicală Generală, Tehnică Dentară și creând premisele dezvoltării 
profilului de Biologie și Biochimie, la care s-a adăugat programul de 
masterat de Nutriție și Recuperare Medicală. Aceste programe au permis 
angajarea a mai mult de 40 de cadre medicale, majoritatea cu doctorat în 
Medicină, cu o carieră impresionantă în țară sau străinătate și pe baza 
acestei resurse umane s-a îndeplinit condiția ca peste 70% dintre 
discipline să fie susținute de titularii universității. 
Conducerea universității a prezentat în continuare investițiile demarate 
sau în pregătire pentru noua universitate, cum sunt noul sediu al 
facultății de Medicină și Științe Biologice din proximitatea Spitalului 
Clinic Județean Suceava, în speranța creării unei școli de medicină de 
calitate la Suceava. 
Începând cu ora 11.00, deschiderea anului universitar a fost marcată și 
în cadrul unor festivități organizate de celelalte 10 facultăți din cadrul 
instituției, în diferite spații ale universității. 

Oana Nuțu Operatorii 
economici interesați 

obiectivdesuceava.ro 
02.10.24 

- Pentru învățământul superior în regim dual, USV are în vedere 
dezvoltarea și adaptarea următoarelor programe: Tehnologia 



să devină membri ai 
Consorțiului USV 
pentru învățământul 
dual pot trimite 
scrisorile de interes 
până pe 7 octombrie 

radiotop.ro 
01.10.24 

construcțiilor de mașini, Inginerie mecanică, Calculatoare, Sisteme 
electrice, Automatică și informatică aplicată. 
Universitatea „Ştefan cel Mare” din Suceava (USV) anunță demararea 
procedurilor de completare a Consorțiului pentru învățământ dual 
„Performanță în formarea profesională prin parteneriatul cu mediul 
economic pentru dezvoltarea rutei complete de învățământ dual la USV 
– DUAL USV”. Operatorii economici care pot face dovada că au 
desfășurat, timp de minim 3 ani, activități în domeniul de pregătire a 
studenților, sunt invitați să se alăture acestuia. Consorțiul are drept 
obiectiv principal formarea profesională de calitate a studenților, pentru 
facilitarea inserției pe piața muncii a absolvenților învățământului 
universitar desfășurat în regim dual. 
Pentru stabilirea condițiilor de colaborare, a drepturilor și obligațiilor în 
vederea formării profesionale a studenților, membrii consorțiului vor 
semna un act adițional de acceptare a contractului de parteneriat, al cărui 
format cadru poate fi vizualizat la: https://dual.usv.ro/cadrul-legal/ . 
În cadrul consorțiului DUAL USV se derulează un proiect finanțat din 
fonduri nerambursabile PNRR, destinat înființării unui campus integrat 
pentru învățământ dual, pe un teren de 30 ha, pe care USV îl 
administrează în comuna Moara. Campusul va fi format, în principal, din 
două clădiri cu laboratoare și ateliere pentru formarea profesională a 
elevilor și studenților înscriși în învățământul dual în licee din județele 
Suceava, Botoșani și Neamț, în domeniile mecanic, electric, electronică 
și automatizări, electromecanică. 
Pentru învățământul superior în regim dual, USV are în vedere 
dezvoltarea și adaptarea următoarelor programe: Tehnologia 
construcțiilor de mașini, Inginerie mecanică, Calculatoare, Sisteme 
electrice, Automatică și informatică aplicată. 
”Operatorii economici interesați să devină membri ai acestui consorțiu 
sunt invitați să transmită o scrisoare de interes, ca răspuns la anunțul de 
pe site-ul https://dual.usv.ro/, menționând unul sau mai multe domenii 
în care doresc să colaboreze; numărul de studenți pe care doresc să-i 
susțină în domeniile de interes; dovada că au desfășurat minimum 3 ani 
activități în domeniul de pregătire a studenților (dovedit prin cod CAEN 
și bilanț contabil)”, a informat USV. 
Termenul limită de primire a scrisorilor de interes este 7 octombrie a.c. 
Scrisorile de interes, semnate și scanate, vor fi transmise pe adresa: 
ionela.craciun@usm.ro. 
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- A fost semnat radiotop.ro Săptămâna aceasta a fost semnat contractul pentru construcția Casei de 



contractul pentru 
construcția Casei de 
Cultură a 
Studenților din 
campusul II al USV 
de la Moara. 
Căminul din 
campusul II, posibil 
să fie gata pînă la 
finalul lui 2025 

27.09.24 - Cultură a Studenților din campusul II al Universității <Ștefan cel Mare> 
Suceava de la Moara. Rectorul USV, Mihai Dimian, a precizat, în cadrul 
unei intervenții telefonice la Radio Top: „Am semnat în urmă cu cîteva 
luni contractul de finanțare din fonduri europene a trei obiective de 
investiții, unul dintre ele fiind Casa de Cultură a Studenților. Firma 
cîștigătoare a licitației organizate va începe cu faza de proiectare. După 
finalizarea fazei de proiectare și a obținerii autorizației de construcție vor 
începe lucrările, cel mai probabil, în primăvara anului următor”. 
În ceea ce privește căminul din campusul de la Moara, acesta „este 
finalizat pe partea de structură, urmînd ca în următoarele 12-14 luni să 
se finalizeze partea interioară, să se conecteze la utilități”, potrivit 
profesorului universitar doctor Mihai Dimian, care a adăugat: „El e 
programat normal pentru martie 2026 să fie finalizat. Firma spune că, 
totuși, ar putea să finalizeze pînă în decembrie 2025”. Noul cămin va avea 
peste 800 de locuri de cazare. 
Întrebat cît reușește USV în momentul de față să acopere din solicitările 
pentru spații de cazare, domnul Dimian a spus: „La spațiile de cazare aș 
zice că undeva la 60% în prima etapă, în a doua etapă se mai adaugă 10-
15%, deci ajungem cam la 75% din solicitări”. Universitatea suceveană 
pune la dispoziția studenților 1.400 de locuri de cazare. 
Pe lîngă cămin și viitoarea Casă de Cultură a Studenților, în campusul II 
de la Moara există o nouă clădire, Centrul de Inteligență Ambientală și 
Securitate Cibernetică. Despre acest proiect, rectorul USV a spus la Radio 
Top: „Clădirea este, de asemenea, construită în ce privește structura de 
bază. Sperăm să fie gata la finalul acestui an sau cel tîrziu la începutul 
semestrului II, cu tot cu amenajările interioare. Vom avea și laboratoare 
inedite, spun eu, pentru această zonă, cum e laboratorul de calculatoare 
cuantice, dar și spații pentru psihologie și știința educației”. 

newsmoldova.ro 
27.09.24 
ziaruloval.ro 
27.09.24 
ducatulbukowina.ro 
26.09.24 
monitorulsv.ro 
27.09.24 
radioimpactfm.ro 
27.09.24 
suceava-smartpress.ro 
26.09.24 
ziareaz.ro 
26.09.24 
newsbucovina.ro 
26.09.24 
bucovina24.ro 
26.09.24 
crainou.ro 
27.09.24 

Anca Andrei Facultatea NOUĂ 
din România care a 
fost anul acesta cea 
mai dorită de 
studenți. Oferă și 
burse de 1.800 de lei 
pe lună. NU este din 
București și nu este 
nici privată 

news18.ro 
29.09.24 

- Deși în general, studenții vizează orașe precum București, Iași, Cluj sau 
Timișoara, anul acesta universitatea care s-a remarcat cel mai mult este 
cea din Suceava. Acest lucru a fost demonstrat și de numărul mare de 
înscrieri aici, inclusiv la sesiunea din toamnă. Cel mai mare interes l-a 
prezentat Facultatea de Medicină, care este complet NOUĂ. 
Așadar Universitatea Ştefan cel Mare din Suceava (USV) a înregistrat un 
număr record de înscrieri în sesiunea septembrie a concursului de 
admitere 2024: peste 1.560 de candidaţi s-au înscris la unul dintre 
programele de studiu din oferta educaţională a instituției, cu 30% mai 
mulți față de anul precedent. 
Pe 23 septembrie s-au încheiat toate examenele și au fost afișate 
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rezultatele finale. În total, peste 1.100 de candidați și-au confirmat locul 
obținut în etapa de înscrieri, urmând ca peste o săptămână să înceapă 
anul universitar 2024-2025. 
La Facultatea de Medicină, pentru care s-a organizat prima sesiune de 
admitere și care a înregistrat cea mai mare concurență, s-au înmatriculat 
62 de candidați – 22 pe locuri fără taxă, din care doi sunt Români de 
pretutindeni, și 40 pe locuri cu taxă. Trebuie precizat că acesta a fost 
numărul maxim de locuri obținut de Universitate. 
La Automatică și informatică aplicată s-au înmatriculat 11 studenți, la 
Sisteme electrice 13, la Inginerie Mecanică – 23 și la Tehnologia 
Construcțiilor de Mașini alți 15 studenți. În total au fost disponibile 95 de 
locuri fără taxă și cu bursă, și alte 55 de locuri cu taxă, la care se adaugă 
8 locuri fără taxă și cu bursă, pentru etnicii români de pretutindeni. 
Deschidere special făcută de USV pentru noul an academic 
La programele de licență în sistem DUAL, a doua noutate absolută a 
sesiunii de admitere la USV, s-au înmatriculat 93 de candidați. La 
specializările Calculatoare s-au ocupat toate locurile, atât cele bugetate, 
cât și cele cu taxă, în total 31 de studenți fiind înmatriculați. 
USV vine și cu un cadou pentru studenții care au avut media peste 9 la 
examenul de bacalaureat. În primul rând, aceștia trebuie să-și confirme 
locul până pe 20 septembrie, iar apoi vor primi automat din partea 
facultății o tabletă și un tablou digital. 
Iar asta nu e tot, peste 30% din noii studenți vor primi burse lunare care 
vor fi cuprinse între 900 și 1800 de lei pe lună. Așadar oferta Universității 
din Suceava este foarte tentantă în acest an. De aici și numărul mare de 
studenți înscriși la toate specializările. 
USV a pregătit o deschidere specială pentru noul an academic 2024 – 
2025, probabil și pentru a sărbători reușita istorică. Va concerta superba 
Andia, duminică, 29 septembrie, de la ora 19:30, în parcarea din fața 
corpului A al USV, iar seara va urca pe scenă trupa suceveană Distinct. 
Accesul la eveniment este gratuit. 

Oana Nuțu Proiect de traducere 
în limba spaniolă 
propus de un cadru 
didactic al USV, 
declarat câştigător în 
cadrul „Atelierelor 
FILIT pentru 
traducători” 

obiectivdesuceava.ro 
28.09.24 

- Ediția a X-a „Atelierelor FILIT pentru traducători”, organizate de Muzeul 
Național al Literaturii Române Iaşi, în colaborare cu Memorialul Ipoteşti 
– Centrul Naţional de Studii Mihai Eminescu, a avut loc în perioada 1-8 
septembrie a.c. Asist.univ.dr. Lavinia Ienceanu, membră a Colectivului 
de limba şi literatura spaniolă al Facultǎţii de Litere şi Ştiinţe ale 
Comunicǎrii, din cadrul Universității „Ștefan cel Mare” Suceava, a fost 
beneficiara unei rezidenţe de traducere, alături de alţi 12 traducători din 
zece țări – Brazilia, Bulgaria, Franța, Germania, Italia, Polonia, Slovacia, 
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SUA, Uruguay şi România. 
”Atelierele FILIT pentru traducători” au oferit un cadru de formare şi 
comunicare umană și profesională traducătorilor de literatură română 
într-o limbă străină. Împreună cu lectorii invitaţi, traducătorii – 
consacraţi sau în formare – au reflectat la interpretarea și transpunerea 
în diferite limbi a unor texte clasice și contemporane din literatura 
română și au discutat despre strategiile de promovare a literaturii 
române în străinătate, în contextul schimbărilor şi provocărilor lumii 
globale de astăzi. 
O sesiune de lucru coordonată de criticul şi conferenţiarul universitar 
Doris Mironescu a avut în vedere traducerea poemului eminescian 
„Melancolie”, iar cercetătorul şi specialistul în istoria religiilor Eugen 
Ciurtin a susţinut prelegerea intitulată „Note despre și pentru traducători 
în și din limba română”. De asemenea, au mai avut loc două mese 
rotunde cu tema „Traducătorii de literatură română pe piaţa de carte 
internaţională”, respectiv „Profesionalizarea domeniului traducerilor şi 
rolul traducătorului ca agent literar”. Programul din acest an al 
Atelierelor a inclus şi două întâlniri online din seria „Traducători și 
scriitori în dialog”, moderate de Monica Joița, ministru-consilier la 
Arhivele Diplomatice ale Ministerului Afacerilor Externe, prima avându-
i ca invitaţi pe traducătorul italian Roberto Merlo și pe Doris Mironescu, 
cu tema „Traducerea clasicilor, azi”, iar cea de-a doua întâlnire, intitulată 
„Parteneriat autor și traducător. Avantaje și riscuri”, le-a avut ca invitate 
pe Marian Ochoa de Eribe, traducătoare din Spania, și pe scriitoarea 
Gabriela Adameșteanu. Sesiunile de lucru au fost completate de turul 
ghidat al Memorialului Ipoteşti, precum şi de vizite ghidate în 
împrejurimi, acestea din urmă constituind veritabile surse de inspiraţie 
pentru beneficiarii rezidenţelor în vederea traducerii creaţiei 
eminesciene în spiritul culturii-sursă. 
„Atelierele FILIT pentru traducători” reprezintă una dintre iniţiativele 
MNLR Iaşi și ale Festivalului Internațional de Literatură și Traducere 
FILIT Iași, care susţin creaţia contemporană şi promovarea 
internaţională a patrimoniului cultural, contribuind la dezvoltarea unui 
amplu sistem de rezidențe literare în Europa de Est. 

Radu Lupașcu Noaptea 
Cercetătorilor a 
alimentat cu bucurie 
curiozitatea tinerilor 
pentru știință și 

monitorulsv.ro 
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- Bună dispoziție, priviri tinere curioase și avide de fenomene 
spectaculoase, exclamații de mirare dar și concentrare asupra unor 
lucruri nemaivăzute, așa arăta vineri după-amiază și întreaga seară 
esplanada din fața Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava. O mare 
de tineri intrase în atmosfera fascinantă a Nopții Cercetătorilor 
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cercetare 27.09.24 Europeni, o nouă ediție a unuia dintre cele mai longevive și îndrăgite 
evenimente despre știință și cercetare, deschise publicului larg la 
Suceava, dar și în alte orașe ale României. 
Un eveniment care adună împreună cercetători și profesori ai 
universității sucevene și ai unor colegii și școli din întreg județul, elevi 
pasionați de știință, de descoperiri, de tehnică, de inovație, care în fiecare 
an, la finele lunii septembrie aduc cu ei realizările muncii lor pentru a 
arăta celor plini de curiozitate cât de importantă este munca de cercetare 
și impactul pe care aceasta îl are asupra vieții de zi cu zi. 
Evenimentul a fost deschis de către un lider al cercetării sucevene, 
Rectorul Universității „Ștefan cel Mare”, prof. univ. dr. Mihai Dimian, 
care le-a vorbit celor prezenți despre uniunea dintre oameni și idei creată 
la Noaptea Cercetătorilor Europeni, a cărui gazdă din fiecare an o 
reprezintă universitatea suceveană. Un eveniment care își propune să 
arate publicului larg ce înseamnă să fii cercetător și cât de interesantă 
poate fi munca de cercetare. 
„Dacă ai o minte curioasă, dacă îți dorești să începi o carieră în cercetare 
sau ești, pur și simplu, pasionat de știință, Noaptea Cercetătorilor 
Europeni este evenimentul cel mai potrivit pentru tine! Aici poți întâlni 
cei mai prietenoși cercetători, ai ocazia să vezi și să asculți prezentările 
celor mai inovative proiecte, poți efectua cele mai trăsnite experimente, 
iar concursurile și surprizele îți vor face experiența participării una de 
neuitat”, a fost parțial mesajul organizatorilor acestei ediții. 
O ofertă diversă, care i-a magnetizat pe tinerii prezenți 
Publicul s-a putut bucura și la această ediție de Zona HandsOn, dedicată 
științei interactive, tehnologiei și experimentelor distractive, cu 
experimente diverse, de la demonstrarea proprietăților azotului lichid la 
modificarea vâscozității lichidului Non Newtonian ca urmare a unei 
presiuni externe sau efectul încărcării electrostatice cu ajutorul unui 
Generator Van Der Graaf. Mulți curioși s-au îndreptat spre Zona Agora a 
evenimentului, care a propus discuții pe teme de știință, tehnologie și 
inginerie, dar și ateliere din domeniul istoriei, geografiei, economiei, 
dreptului, inventicii și inovării. Zona aplicațiilor SciFun a trezit de 
asemenea interesul larg spre jocuri, competiții de șah, un program 
artistic captivant și un atelier de reciclare creativă a deșeurilor. Noutatea 
organizatorică a acestei ediții a constat în prezența evenimentului în 
mijlocul tinerilor din alte orașe ale județului, el continuând sâmbătă, 28 
septembrie, în cadrul Parcului Tehnologic Siret, începând cu ora 09:00 
și la Liceul Tehnologic Solca, începând cu ora 11:00. 

obiectivdesuceava.ro 
27.09.24 



Alte 400 de orașe europene au găzduit în aceeași zi întâlniri cu cercetători 
și oameni de știință, publicul având astfel ocazia să-i cunoască și să 
înțeleagă mai bine impactul pe care munca lor îl are asupra vieții 
cotidiene. De la prima ediție a Nopții Cercetătorilor Europeni, din anul 
2005, și până acum, milioane de curioși au intrat în legătură cu oamenii 
de știință de pe întreg continentul, evenimentul atrăgând anual peste 1,5 
milioane de vizitatori din Europa și nu numai. 

- Săptămâna 
Bobocului la USV, în 
perioada 30 
septembrie – 4 
octombrie 2024 

suceava-smartpress.ro 
27.09.24 

- Între 30 septembrie și 4 octombrie 2024, Asociația Studenților din 
Universitatea Suceava invită tinerii care abia au pășit pragul Universității 
„Ștefan cel Mare” să participe la Săptămâna Bobocului – un eveniment 
plin de activități educative, informative și, bineînțeles, distractive! 
„Dragi boboci, sunteți pregătiți pentru o săptămână de neuitat? 
Aceasta este ocazia perfectă pentru a vă acomoda, a descoperi viața de 
student și a vă face noi prieteni. Vă așteaptă o mulțime de surprize și 
momente de neuitat, toate menite să vă ajute să începeți anul universitar 
cu dreptul și să vă integrați în comunitatea noastră studențească. 
Urmăriți-ne pentru a descoperi programul, dar și pentru a nu rata 
surpriza special pregătită pentru bobocii noștri!!, transmit reprezentanții 
Asociației Studenților din USV. 
Informații pe: https://www.facebook.com/asusv2001 
https://asusv.ro/ 

- Rectorul USV, Mihai 
Dimian: Sînt 
anumite specializări 
unde este nevoie de 
cadre și veți vedea că 
și în acest an, și în 
anul următor vom 
scoate la concurs 
posturi didactice în 
acest sens, însă ele 
nu afectează 
disciplinele din 
primii ani 

radiotop.ro 
27.09.24 

- Totul este pregătit pentru ca lucrurile să meargă bine la Facultatea de 
Medicină din cadrul Universității „Ștefan cel Mare” Suceava. În această 
toamnă, Facultatea de Medicină a organizat prima admitere pentru 
învățămîntul de lungă durată, de 6 ani. 
Într-o intervenție telefonică la Radio Top, rectorul USV, profesorul 
universitar doctor Mihai Dimian, a declarat că „totul este pregătit pentru 
următorii trei-patru ani” din punct de vedere al sălilor de clasă, 
laboratoarelor și cadrelor didactice. A completat domnul Dimian: „Sigur 
că pentru anul V și VI, pe parcursul următorilor ani, vom mai angaja 
personal, de asemenea vom mai dezvolta și alte spații, de altfel avem 
cîteva clădiri în construcție care, chiar și fără, să spunem, construcția 
clădirii specifice Facultății de Medicină, ar asigura spațiile minime 
necesare, dar ne dorim ca toate aceste spații să fie la un moment dat puse 
în același loc, într-o clădire dedicată facultății”. 
Cadrele didactice, peste 40 la număr, fără de care, bineînțeles, Facultatea 
de Medicină nu ar avea cum să funcționeze, reprezintă efortul depus pe 
parcursul unui deceniu de conducerea universității. Facultatea s-a ghidat 
după un indicator care spunea ca pînă la acreditare, 70% din numărul de 



ore trebuia acoperit de cadre didactice titulare, procent care a fost 
îndeplinit, însă, încă de la înființare. A precizat rectorul USV: „Cred că a 
fost o surpriză și pentru cei care au venit să ne evalueze, noi apelînd, de 
fapt, la cadre didactice din exterior decît într-o foarte mică măsură. (…) 
Sigur că sînt anumite specializări unde este nevoie de cadre și veți vedea 
că și în acest an, și în anul următor vom scoate la concurs posturi 
didactice în acest sens, însă ele nu afectează disciplinele din primii ani. 
Deci, primii trei-patru ani sînt asigurați în totalitate, urmînd ca anii V și 
VI să fie completați pe parcurs”. 

- Rectorul Mihai 
Dimian speră ca 
după darea în 
folosință a sălii 
polivalente, echipa 
de handbal de primă 
ligă CSU Suceava să 
fie mai atractivă 
pentru sponsori 

radiotop.ro 
28.09.24 

- Rectorul Universității „Ștefan cel Mare” Suceava, profesorul universitar 
doctor Mihai Dimian, susține că lucrurile merg foarte bine la clubul de 
handbal masculin fiindcă s-a investit de mult în această activitatea. 
Domnul Dimian a adăugat că se acordă o mare atenție tinerilor. După 
primele patru etape, echipa de seniori este pe locul IV în Liga Zimbrilor, 
iar echipele de juniori sînt la vîrful clasamentelor naționale, în timp ce 
Naționala de Tineret are în lot foarte mulți handbaliști de la Suceava. 
Totodată, doi tineri jucători de la Suceava au fost în pregătiri cu 
Naționala de seniori. 
Într-o intervenție telefonică la Radio Top, domnul Dimian a spus: „Este 
un sistem pe care, începînd cu domnul rector Graur și continuînd cu 
domnul rector Popa, am încercat să-l dezvoltăm, să ne bazăm pe tineri, 
pe tinerii pe care îi creștem și s-a ajuns acum ca mai mult de jumătate din 
echipa națională de tineret a României să fie formată din jucători de la 
Suceava. Sînt și juniorii I, II, III și IV pe care-i creștem pentru echipa 
mare. De altfel, sîntem una din, nu știu, puținele echipe din Liga 
Națională care are, în marea majoritate, cred că avem un singur jucător 
străin. Necesită timp să ajungem cu această echipă pe podium. Sigur, mai 
trebuie și investiți în continuare, așteptăm sala polivalentă și sigur o 
suplimentare a finanțării din partea autorităților sau sponsori care să ni 
se alăture. După ce o să fie sala polivalentă s-ar putea ca și interesul 
sponsorilor să fie mai mare. 
În prezent, principalul finanțator al CSU Suceava este Primăria Suceava. 
Sala polivalentă cu 5.000 de locuri care se construiește la ieșirea din 
Suceava spre Fălticeni ar uram să fie terminată în luna mai a anului viitor 

- Dorin Goian, invitat 
să predea la 
Facultatea de 
Educație Fizică și 
Sport de la Suceava. 

radiotop.ro 
29.09.24 

- Fostul internațional sucevean Dorin Goian a fost invitat de Universitatea 
„Ștefan cel Mare” Suceava să țină cursuri la Facultatea de Educației Fizică 
și Sport. La catedra de sport sînt așteptați și alți suceveni care au făcut 
performanță, cum ar fi olimpicii de la canotaj. 
Într-o intervenție telefonică la Radio Top, rectorul USV, profesorul 



USV îi așteaptă la 
catedră și pe 
campionii olimpici 
la canotaj 

universitar doctor Mihai Dimian, a declarat: „Universitatea e deschisă 
către orice tînăr valoros și performant, cu atît mai mult pentru cei care 
au ajuns pe primul loc la nivel internațional. Îi așteptăm cu drag, i-am 
invitat, sigur, și la începutul anului universitar să vină, să discute cu 
studenții, să îi inspire. Iată că de la Suceava putem să producem rezultate 
la cel mai înalt nivel internațional. Apropo de acest lucru, l-am invitat pe 
domnul Goian să țină orele de fotbal de la universitate. E mai ezitant 
acum la început, dar sper că va fi de asemenea un succes, așa cum și 
domnul Răzvan Gavriloaia are o carieră extraordinară în zona de handbal 
și predă laboratoarele de handbal”. La cei 41 de ani ai săi, Răzvan 
Gavriloaia este liderul echipei CSU Suceava. 
Mihai Dimian a adăugat: „Aceste experiențe sînt foarte utile. Pe lîngă 
pregătirea academică pe care le-o oferă colegii noștri din cadrul Facultății 
de Educație Fizică și Sport, aducem performeri la cel mai înalt nivel care 
să-i ajute pe studenți să se pregătească mai bine. Cred că ne vor ajuta și 
pe noi să dezvoltăm și un program în zona de pregătire a antrenorilor, nu 
neapărat a profesorilor de sport”. 

- Scriitorul și 
profesorul care nu s-
a despărțit de 
Suceava așa cum s-a 
despărțit de fotbal 

radiotop.ro 
02.10.24 

- Prin anii 70-80, unul dintre fotbaliștii-vedetă ai echipei de liga a II-a 
CSM Suceava se numea Suciu. Am aflat recent că fotbalistului Suciu îi 
plăcea foarte mult Eminescu. Pasiunea pentru fotbal s-a transmis fiului 
său, dar nu pentru multă vreme, băiatul alegînd să rămînă doar cu 
Eminescu și cu literatura, în general. A spus asta băiatul într-un interviu 
acordat scriitorului Vasile Ernu pentru cotidianul „Libertatea”. Are 
cuvîntul fiul fostului mare fotbalist al Sucevei Suciu: „La drept vorbind, 
nu aveam nici 15 ani cînd am încetat să mai merg la antrenamentele 
echipei CSM Suceava. Deci, n-aș putea spune că am lăsat fotbalul pentru 
filozofie, cum se presupune că a făcut Derrida. Cînd eram copil am văzut 
la cinematograful din oraș filmul despre accidentarea lui Julio Iglesias, 
care juca la Real Madrid, și reorientarea lui către muzică. Eu ascult și azi 
Julio Iglesias, însă nu cred să mă fi influențat în deciziile mele. În 
realitate, în spate a stat divorțul părinților. Tatăl meu a fost fotbalist la 
CSM Suceava, iar eu aș fi putut să-i calc pe urme, însă după acest divorț 
n-am mai vrut să ajung fotbalist și, lucru curios, am început să citesc 
frenetic. Un aspect interesant e că am început cu Eminescu, idolul tatălui 
meu. Adeseori se întîmplă că fiul ia de la tată nu pasiunea lui realizată, ci 
pe cea virtuală, cea pe care, din diverse motive, dar mai ales din cauza 
presiunii vieții, tatăl n-a reușit s-o satisfacă. Eu am luat de la tatăl meu 
pasiunea pentru Eminescu și, în general, pentru literatură”. 
Fiul fotbalistului iubitor de Eminescu a scris „Contribuții la apocalipsă”, 



„Drumul către viața privată”, „Fericirea în vid”, „În gaură”, „Discursul 
autonom”, „Cel care așteaptă”, „O nouă pantă”, „Fragmente” și 
„Simulacru și război”. Autorii preferați ai scriitorului sînt Eminescu, 
Mateiu Caragiale, Cioran, Tristan Tzara, Camil Petrescu, Pascal, 
Baudelaire, Nietzsche, Walter Benjamin și Houellebecq. 
Fiul care putea să ajungă și el un bun fotbalist, însă a lăsat mingea pentru 
litere, trăiește în București, dar stă și pe la Suceava, orașul copilăriei sale. 
De fapt, nu stă, ci lucrează. Lucrează la Universitatea „Ștefan cel Mare”, 
iar studenții săi ar trebui să fie onorați că au un profesor care nu doar că 
citește multă literatură, ci și produce literatură. Arthur Suciu nu s-a putut 
despărți de Suceava așa cum s-a despărțit de fotbal, pe care sigur îl mai 
urmărește din cînd în cînd printre două lecturi, două cursuri și cîteva 
rînduri așternute pe hîrtie pe acordurile lui Julio Iglesias, Nick Cave sau 
Leonard Cohen. 

 


